

Association for Information Systems

AIS Electronic Library (AISeL)

Pre-ICIS RISQUES 2020 - Norms, Organizations
and Risks

French (FRAIS)

12-12-2020

La culture sécurité des utilisateurs des systèmes d'information : Recherche-intervention en PME

Olfa Ismail

Follow this and additional works at: https://aisel.aisnet.org/icis_risques2020

This material is brought to you by the French (FRAIS) at AIS Electronic Library (AISeL). It has been accepted for inclusion in Pre-ICIS RISQUES 2020 - Norms, Organizations and Risks by an authorized administrator of AIS Electronic Library (AISeL). For more information, please contact elibrary@aisnet.org.

La culture sécurité des utilisateurs des systèmes d'information : Recherche-intervention en PME

Short Paper

Olfa Ismail

IAE de Bretagne Occidentale,

Université de Brest, France

ismailolfa@gmail.com

Abstract

This communication aims first of all to present the main results of the case studies carried out in SME's where we have investigated what factors can influence a security culture of users of information systems. Then, we present our second research method which is the intervention-research that we will carry out within two SMEs. The objective and expectations of the second method are developed in this communication.

Keywords: Security culture, security behaviors, SME, intervention-research.

Abstract in French

Cette communication vise à présenter en premier lieu les principaux résultats des études de cas réalisées dans des PME où nous avons cherché quels facteurs peuvent influencer une culture sécurité des utilisateurs des systèmes d'informations. Ensuite, nous présentons notre deuxième méthode de recherche qui est la recherche-intervention que nous allons réaliser au sein de deux PME. L'objectif et les attentes de la deuxième méthode sont développés dans cette communication.

Mots clés: Culture sécurité, comportements liés à la sécurité, PME, recherche-intervention.